
1 

 

RSS.0012.5.39.2022 

Protokół Nr 39/22 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu  

w dniu 7 marca 2022 roku 
 

Porządek obrad: 
1. Szczegółowa analiza kosztów generowanych przez placówki oświatowe  

w I półroczu roku szkolnego 2021/2022. 
2. Informacja o działalności ŚOK, Muzeum Ślężańskiego i ŚOSiR podczas ferii 

zimowych. 
3. Funkcjonowanie kina w ŚOK. Obserwacje i wnioski w kontekście frekwencji, 

ponoszonych kosztów, możliwości rozwoju i promocji. 
4. Sprawy bieżące. 
 

Ad. 1 
Przewodnicząca komisji Irena Gajewska powiedziała, że nie wszyscy orientują 
się w wydatkach oświatowych dlatego prosi o wyjaśnienie niektórych 
powtarzających się pozycji np. nagrody Burmistrza, nagrody dyrektora, które 
znajdują się w tej samej pozycji co nauczyciele i obsługa.  
Pani Beata Wawrzynów wyjaśniła, że wynika to z regulaminu.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że biorąc pod uwagę wzrost cen paliwa, gazu 
i energii na pewno wzrosną koszty utrzymania placówek.  
 

Ad. 4 
Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla MiG Sobótka na lata 2022-2023. Zaznaczyła, że projekt ten od uchwały 
podjętej w grudniu różni się jedynie tym, że nastąpiła nowelizacja ustawy  
i trzeba było dopisać uzależnienia behawioralne.  
Radna Lidia Sączawa zapytała czy z pomocy psychologicznej będą mogli 
korzystać też mieszkańcy Ukrainy? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że myśli, że podobnie jak 
w przypadku COVID również tutaj zostaną wydane akty, które jasno powiedzą, 
że może to być również pomoc dla uchodźców.  
Radna Lidia Sączawa zwróciła uwagę na konieczność zapewnienia wsparcia dla 
nauczyciela prowadzącego zajęcia profilaktyczne.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za”5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych”0 
 

Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu osłonowego „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2022 dla mieszkańców MiG Sobótka. Dodała, że 
zadanie to finansowane jest w całości z budżetu państwa. Powiedziała, że 
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program obejmuje m.in. zakup opasek bezpieczeństwa dla seniorów.  
Radna Lidia Sączawa zapytała jak wygląda opieka nad seniorami mieszkającymi 
na wsi? 
Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS odpowiedziała, że dotyczy 
to wszystkich seniorów, bez rozróżniania na miasto i wieś. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za”5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych”0 
 

Pani Beata Wawrzynów przedstawiła wnioski do zmian w planie finansowym 
placówek oświatowych (wypłata dodatkowego rocznego wynagrodzenia dla 
nauczyciela wczesnego wspomagania 453 zł, dodatkowe otrzymane środki na 
pomoc psychologiczno-pedagogiczną 52.522 zł, zwiększenie subwencji  
183.100 zł). 
Przewodnicząca komisji Irena Gajewska powiedziała, że otrzymali informację 
odnośnie planowanych braków w Przedszkolu, jeżeli chodzi o gaz, energię  
i wodę. Zapytała, czy wiadomo jak te braki będą wyglądały w pozostałych 
placówkach? 
Pani Beata Wawrzynów powiedziała, że ciężko to przewidzieć.  
Pani Ewa Łakomiec Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Sobótce 
powiedziała, że oni sterują ogrzewaniem tak, aby budynek był ogrzewany tylko 
w tych godzinach, gdy jest to konieczne. Dodała, że będą składali również 
wniosek o rekompensatę, skoro jest taka możliwość, ale nie wie ile ona 
wyniesie. Podkreśliła, że zużycie gazu się nie zmieniło tylko ceny poszły tak 
drastycznie w górę.  
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler – Łeńska powiedziała, że Muzeum otrzymało za 2 
miesiące rachunek 14 tys. zł za gaz, a taka kwota była zaplanowana na cały rok.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla proponowanych 
zmian 
Głosów „za”5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych”0 
 

Pan Michał Hajdukiewicz Dyrektor ŚOK przedstawił przesłaną Radnym 
wcześniej informację na temat działań podejmowanych przez ośrodek podczas 
ferii zimowych. Następnie przedstawił informację na temat funkcjonowania 
kina i mechanizmów mających wpływ na prezentowany repertuar. Zwrócił 
uwagę na to, jakie przełożenie na funkcjonowanie kina miała pandemia.  
Przewodnicząca komisji Irena Gajewska zwróciła uwagę na to, że warto naszą 
placówkę promować w naszych szkołach.  
Poinformowano o planowanym projekcie edukacyjnym związanym ze 
współpracą z  Kinem Nowe Horyzonty. 
Pan Wojciech Kacperski Dyrektor ŚOSiR poinformował, że oni przygotowali 
program na ferie, plakaty zostały wysłane do szkół, ale ze względu na pandemię 
zajęcia zostały odwołane. Przedstawił przygotowaną ofertę zajęć dla dzieci  
z Ukrainy oraz ich mam. 
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Pan Michał Hajdukiewicz Dyrektor ŚOK złożył życzenia z okazji zbliżającego się 
Dnia Kobiet zapraszając jednocześnie na spotkanie autorskie w dniu 8 marca, 
oraz koncert w dniu 9 marca.  
Pani Monika Szima-Efinowicz Dyrektor Muzeum Ślężańskiego poinformowała, 
że przez okres styczeń i luty mieli wystawę Biblii. Zaprosiła na nową wystawę 
dotyczącą podsumowania działalności i dorobku Towarzystwa Ślężańskiego 
(sobota godz. 18:00). 
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG poinformowała, że mamy opracowaną 
diagnozę do strategii MiG Sobótka i w związku z tym 16 marca o godz. 17:00  
w RCKS odbędzie się spotkanie z mieszkańcami, na które zapraszają również 
radnych. Dodała, że diagnoza zostanie przedstawiona w formie slajdów.  
Z-ca Burmistrza Ewa Fiedler – Łeńska poinformowała, że mamy informację od 
wojewody, że mamy zapewnić 70 miejsc dla uchodźców, a docelowo 200. 
Zaznaczyła, że problemem nie jest jedynie zapewnie miejsc, ale później również 
pomoc psychologiczna, edukacja itd.  
Pani Monika Jackowicz poprosiła o przekazanie w szkołach informacji, że 
Fundacja Aktywni Ślężanie organizuje Integracyjne Warsztaty Samodzielności, 
które będą odbywały się raz w tygodniu. 
Przewodnicząca komisji Irena Gajewska poprosiła o przygotowanie takiej 
informacji i przesłanie jej do szkół.  
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz poinformował, że jest po spotkaniu z Panem 
Wojewodą i na dzień dzisiejszy stawka osobodnia wynosi 40-45 zł, a więc trzeba 
będzie zaangażować świetlice i szkoły, ponieważ żaden hotel za taką stawkę nie 
przyjmie uchodźców (jest to stawka za nocleg i wyżywienie). Dodał, że 
wszystkich przerosła skala uchodźców. Poinformował, że Pan Roman Potocki 
Starosta Powiatu Wrocławskiego podjął decyzję, że jedzie na wschodnią granicę 
2 lub 3 autokarami i przywiezie na teren naszej gminy 200 osób, które 
zakwateruje w Hotelu Miś i Pensjonie. Zaznaczył, że nikt tego z nim nie 
uzgadniał więc zapewne nie musiał, ale wiąże się to później z opieką 
zdrowotną, miejscami w szkole itd. 
Radny Andrzej Kociński zapytał, czy istniałaby możliwość zatrudnienia gdzieś 
tych osób? Dodał, że praca niewątpliwie podbudowałaby psychicznie te osoby. 
Burmistrz MiG Mirosław Jarosz powiedział, że cały czas prowadzą takie 
rozmowy i kilka osób otrzymało już pracę.  
Pan Bartosz Huzarski Radny Powiatu Wrocławskiego powiedział, że rozmawiał 
z Wicestarostą i to nie było jednoznacznie powiedziane, że autobus jedzie na 
granicę. Dodał, że w piątek ma komisję oświaty i będą na ten temat rozmawiali. 
Powiedział, że koło liceum znajduje się działka na której mogłyby stanąć 
kontenery. Zaznaczył, że rozezna sytuację.  
 
Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 
Agata Rekść             Irena Gajewska  


